
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/6581.

Benyújtás dátuma: 2019-06-21 10:23

Parlex azonosító: 12WKHWF40001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Harangozó Tamás (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A polgárőrség mellénybeszerzése ügyében miért nem 
lépnek a hatóságok?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Évek óta ismert a hatóságok előtt az Országos Polgárőr Szövetség közbeszerzési ügye. Érdemi 
előrelépés mégsem történik; mintha a hatóságok érinthetetlenként kezelnék a polgárőrség első 
számú emberét.

Az Országos Polgárőr Szövetség működéséhez évente a Belügyminisztérium hozzávetőlegesen 
egymilliárd forinttal járul hozzá, e felett még konkrétan meghatározott célokra is kap állami 
támogatásokat. Egy ilyen előre meghatározott célú egy támogatás elköltésének különös 
körülményeitől hangos most a polgárőr szakma.

A sajtóban több ízben megjelent cikkek és információk alapján köztudott, hogy 2015-ben 
láthatósági mellényekre írt ki közbeszerzést a polgárőr szövetség elnöksége, amihez az államtól 
kétszázmillió forintot kapott. A tender második kiírásra zárult sikerrel, 2016. április 29-én az 
alsózsolcai székhelyű Vizulátor Kft.-t hirdették ki nyertesnek. A pályázati anyagok szerint a cég 
magyar alapanyagból Magyarországon gyártja le a mellényeket, s nem von be alvállalkozókat. Ezt a
feltételt a gyanú szerint a nyertes vállalkozás nem tudta teljesíteni, ebből adódóan került sor számos 
feljelentésre a különböző nyomozóhatóságoknál. Legutóbb az ügy tisztázása miatt 2019. április 15-
én a Nemzeti Nyomozó Irodához érkezett feljelentés.

A polgárőrség volt Hajdú-Bihar megyei elnöke hivatalos szakvéleményt kért az elkészült 
mellényekről. A 2017. októberi keltezésű igazságügyi szakértői anyag érdekes megállapításokat tett.
A leszállított mellények, illetve az itthon és a Távol-Keletről beszerezhető más termékek 
összehasonlításából kiderült, hogy a vélhetőleg kínai alapanyagból készült mellények erősen 



túlárazottak.

Szabó József, Monostorpályi polgármestere, egyben polgárőr 2018. február 26-án feljelentést tett 
ismeretlen tettes ellen költségvetési csalás gyanújával. Szabó úr feljelentése alapján jelenleg is 
zajlik a nyomozás a Nemzeti Adó- és Vámhivatalnál (NAV).

Kérem Miniszter utat, hogy egyrészt tájékoztasson az ügy jelenlegi állásáról, másrészt rendeljen el 
teljes körű vizsgálatot annak kiderítésére, minként fordulhatott elő, hogy egy közbeszerzési kiírás 
nyertese nem szerződésszerű teljesítés esetén is megkaphatta a neki járó teljes összeget. Különösen 
arra tekintettel, hogy költségvetési pénzek elköltéséről van szó.

Továbbá kérem, tájékoztasson arról is, hogy mostanáig a különböző nyomozóhatóságok miért nem 
tudtak érdemi, minden kétséget kizáró eredményre jutni az ügyben?

Tisztelt Miniszter Úr, az Ön véleménye szerint mikor kerülhet pont ennek az ügynek a végére? 
Hogyan fordulhat elő, hogy költségvetési források kerülnek kifizetésre nem szerződésszerű 
teljesítés esetén?

Várom megtisztelő válaszát!
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